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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyű lésrő l szóló 2012 . évi XXXVI .
törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY
határozat 124 . § (1) bekezdése alapján „Mikor cselekszik végre a kormány a magyar állami
tulajdonban levő, Székelyudvarhely környékét szennyez ő szemétlerakó ügyében?” címmel írásbel i
választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani Seszták Miklós, nemzeti fejlesztési miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

Egy súlyos környezetkárosítás ügyében kívánok kérdést intézni önhöz . Mint ahogyan az az ön számára
is minden bizonnyal ismert, a magyar állam tulajdonában jelenleg van egy erdélyi szemétlerak ó
Székelyudvarhelytő l keletre, az úgynevezett Cekend-tetőn . Korábban e hulladéklerakó és feldolgozó
telep az osztrák tulajdonú AVE Magyarország Kft . tulajdonában volt, amelyet a magyarország i
hulladékgazdálkodás átalakítása során állami tulajdonba vett a Magyar Nemzeti Vagyonkezel ő
nevében eljáró Nemzeti Hulladékgazdálkodási Szolgáltató Kft . E cégekben a tulajdonosi jogokat ön
képviseli követett formában miniszterként .

A székelyudvarhelyi „csurgalék” szennyezése immár teljességgel tarthatatlan . Ökológiailag és
politikailag is elfogadhatatlan, hogy ha már a magyar kormány államosított egy külföld i
hulladéklerakót a történelmi Magyarország területén, akkor évek óta változatlanul hagyja a magya r
kormány folytatódni a környezetkárósító szennyezést . A romániai hulladékkezelési piac átalakulása
miatt ráadásul az elmúlt időszakban erős keresletnövekedés ment végbe e magyar állami tulajdon ú
telepnél, amely többletigény kiszolgálására messze nem képes európai környezetvédelm i
szabályoknak megfelelő módon a szemétlerakó . Lehetett volna ez akár egy sikertörténet is, aho l
modern technológiával profitábilis módon nyújt szolgáltatást egy magyar állami vállalat Erdélyben, d e
most ez a helyzet egy súlyos környezeti katasztrófát jelent csak . A 1 millió eurónyi 2017-es profit
sikere nem kizárólag az üzleti eredményességen múlik, kell mindehhez a környezetkárosítá s
megszüntetése is . Mindaddig a kudarc kudarc marad .

Mindezek alapján tisztellettel kérdezem a Miniszter úrtól, hogy :

• Mikor és mit kíván tenni a magyar kormány mint e szemétlerakó tulajdonosa a
környezetkárosítás megszüntetése érdekében?

• Min fog változtatni a magyar kormány mint tulajdonos a környék lakosságána k
egészségvédelme, a természeti környezet megóvása és a helyi talaj, vízbázis és talajví z
védelme érdekében?

• Terveznek-e környezetvédelmi beruházásokat, kapacitásnövelést a telepen?



Eleget tesznek-e a Székelyudvarhely város kívánalmának, hogy a telep kizárólag Udvarhel y
szemetét kezelje és tárolja a jövőben, mert a túlterhelés felbecsülhetetlen környezeti károka t
okoz?
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független országgy ű lési képviselő
(Együtt )

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2018 . január 9 .
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